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Správa z výkonu kontroly na základe podnetu. 
 
 
Vybavuje: Kontrolno revízna komisia Zväzu slovenského lyžovania (ďalej len KRK-ZSL)           
Spisová značka: KRK-11-11_2024 OKZZŠ para lyžiari 
 
   
Vypracovali: Ing. Ivan Boledovič, kontrolór ZSL a predseda KRK-ZSL,  

        Mgr. Peter Varga, podpredseda KRK-ZSL, 
        Mgr. Martina Gavalier, člen KRK-ZSL, 
        Ing. Marek Baláž, člen KRK-ZSL. 

 
Podnet: podaný dňa 5. 11. 2024 v zmysle § 14 ods.1 písm. c) zákona č. 440/2015 Z.z. o športe 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len zákon o športe). 
 
Autor podnetu: Barbora Ďurišová, konateľ klubu Vision ski club Žilina. 
 
Kontrolovaný subjekt/ podujatie: Podnet na prešetrenie  záležitostí okolo menovania členov 
reprezentačných družstiev v skupine zdravotne znevýhodnených športovcov. 
 
Dátum začatia kontroly: 5. 11. 2024  
 
Dátum ukončenia kontroly: 21. 11. 2024  
 
 
PREDMET, ROZSAH A PRIEBEH KONTROLY: 
 
1. 
Ad prípad Adama Krupu. 
Členovia KRK-ZSL si preštudovali podnet vrátane doručených dokumentov, konkrétne informácie 
podnetára o nenominovaní člena Vision ski clubu Žilina, zdravotne znevýhodneného pretekára 
v snowboardingu, Adama Krupu, do reprezentačného družstva Zväzu slovenského lyžovania (ďalej len 
ZSL). 
 
Kontrolór ZSL Ivan Boledovič následne požiadal o stanovisko k uvedému problému predsedu Odbornej 
komisie zdravotne znevýhodnených športovcov (ďalej len OKZZŠ) Martina Makovníka. Z jeho odpovede 
vyberám, cit.: 
 
„Od prvého momentu, ako nás Adam Krúpa oslovil s požiadavkou o zaradenia do štruktúr 
parasnowboardingu sme mu venovali plnú pozornosť tak, ako akémukoľvek inému pretekárovi. Poskytli 
sme mu všetky informácie potrebné pri registrácii do ZSL, FIS, ako aj pri absolvovaní zdravotnej 
klasifikácie, ktorej sa zúčastnil minulú jeseň v Holandskom Landgraafe. Avšak A. Krúpa pristúpil 
k súťažnému športu v už rozbehnutej sezóne a naším záujmom je športovca najskôr pozorovať ako sa 
prejavuje a či má predpoklady pokračovať vrcholovo. Nebolo našou prioritou okamžite tvoriť 
výkonnostné kritériá pre takéhoto športovca. Preto sme ho podporili aspoň poskytnutím servisu 
a uvedenie do sveta parašportu ako úvod. Dnes vidíme a tešíme sa, že to myslí s vrcholovým športom 
seriózne a preto je na mieste debata o nejakej cieľovej výkonnosti.“ 
 
„Adam spolupracuje so sekciou moderných disciplín a športovcami z tejto sekcie, na základe viacerých 
stretnutí medzi sekciami PARA a MD. Sekcia Para dlhodobo presadzuje inklúziu medzi športovcami s 
hendikepom a za sekciu PARA sme radi že sa nám to u Adama podarilo, za čo prvom rade patrí 
poďakovanie nie klubu, z ktorého Adam pochádza, ale funkcionárom sekcie MD.  
Pri tomto texte by som sa rád pozastavil a poukázal na fakt, že zaradiť športovca v ZSL do RD na 
základe subjektívneho posúdenia predstaviteľov materského klubu a jediného podujatia v prvej 
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pretekovej sezóne, ktoré v rámci FIS podujatí v parasnowboardingu Adam absolvoval nie je z pohľadu 
zodpovedného prístupu k výberu reprezentantov správny.  
Napriek týmto skutočnostiam bol v roku 2024 Adam Krúpa zo strany ZSL niekoľko krát vo svojej príprave 
finančne a nefinančne podporený. Je pochopiteľné, že Sekcia MD nemohla Adama finančne podporiť 
nakoľko ich finančné prostriedky boli schválené rozpočtom v novembri 2023 kedy Adam Krúpa vo 
vrcholovom športe nefiguroval a prostriedky sekcií sú účelovo viazané a nemajú žiadnu rezervu. Pokiaľ 
je mi známe rezerva je na strane VV-ZSL ale neevidujem, že by Sekcia MD podávala žiadosť 
o uvoľnenie prostriedkov z tejto kapitoly. My sme Adamovi poskytli z prostriedkov Parašport 2024 
symbolické finančné prostriedky ako napríklad: 

 spolupráca so sekciou MD pri príprave s kondičným trénerom 
 pokrytie nákladov na skipass v stredisku Donovaly v sezóne 2023/2024 
 čiastočné pokrytie nákladov na sústredenie v stredisku Hintertux (AUT) 
 Nákup a poskytnutie materiálu na prípravu a pretekovú sezónu (Helma, Snowboard) 
 Objednanie a nákup servisného materiálu 

Sekcia MD Adamovi poskytuje spoločnú prípravu s reprezentáciou SR v snowboardcrosse a v 
neposlednom rade sú to cenné skúsenosti od trénerov ZSL, ktorý sa Adamovej príprave doteraz 
venovali. 
Len týchto pár bodov preukazuje to, že ZSL a Odborná komisia zdravotne znevýhodnených športovcov 
má záujem podporovať nových para športovcov. No zároveň sme presvedčení, že na získanie štatútu 
reprezentanta je potrebné dosiahnuť viac ako absolvovať jedny preteky v prvej sezóne. 
Pravdou je, že ZSL doteraz na takúto situáciu pripravený nebol no do ďalších sezón sú kritériá už dnes 
jasne definované.“ 
 
 
Doterajšiu absenciu nominačných kritérií pre para snowboard vysvetľuje predseda OKZZŠ takto: 
„Práve z dôvodu, že neexistoval (v čase zaradenia para lyžiarov do ZSL, pozn. Kontrolóra) žiadny 
parasnowbordista, ktorý by mal záujem venovať sa športu súťažne a eventuálne vrcholovo, a práve tým, 
že sa prihlásil k ZSL Adam Krúpa, sme pristúpili k tvorbe prvotných výkonnostných kritérií aj pre toto 
paraodvetvie. V aktuálnej sezóne 2024/25 sme predložili na schválenie návrh výkonnostných kritérií 
(nominačných ak kvalifikačných) aj pre parasnowboardcross, identicky ako je to v prípade paraalpských 
lyžiarov. Dôvod, prečo má SAD tieto veci už zaintegrované vo svojich predpisoch je ten, že prechodom 
parašportu od Slovenského paralympijského výboru (ďalej len SPV) do ZSL prišli len parazjazdári, takže 
sme ako prvé museli integrovať parazjazdárov a ich zaraďovanie keďže prišli do ZSL ako hotoví 
vrcholoví športovci s existujúcou trénerskou štruktúrou a určitými návykmi. Iné paraodvetvia v lyžovaní 
v čase prechodu (jeseň 2022) neevidovali žiadnych športovcov, to jest nebola to naša priorita.“ 
 
Ďalej sme dostali informáciu od p. M.Makovníka o fungovaní OKZZŠ počas prechodného obdobia 
(prechodné integračné obdobie parašportovcov do štruktúr ZSL, ktoré bolo so Slovenským 
paraolympijským výborom dohodnuté na olympijský cyklus): 
„Tvorba kritérií pre zaradenie do RD bola pre komisiu novinkou, nakoľko o zaradení do RD v 
predchádzajúcich obdobiach (v SPV) rozhodovala komisia samostatne. 
Pri prechode pod ZSL si OKZZŠ dala požiadavku, aby počas štvorročného prechodného obdobia mala 
komisia právo nominovať do RD aj športovcov, ktorí nesplnia novo vytvorené kritériá. Počas týchto 
štyroch rokov doupravuje komisia Kvalifikačné a nominačné kritériá tak, aby po uplynutí štvorročného 
obdobia nemusela komisia umelo zasahovať do tvorby RD (okrem prípadu kedy športovec nemôže 
splniť kritériá pre zranenie).“ 
 
 
Kontrolór ZSL si myslí, že tvrdenie, citujem informáciu predsedu OKZZŠ: „Nebolo našou prioritou 
okamžite tvoriť výkonnostné kritériá pre takéhoto športovca.“ ktoré potvrdili aj v odpovedi A.Krupovi, 
citujem informáciu z podnetu: „Odpoveď na jeho snahu bola, že Para ho nemôže zaradiť do RD, nakoľko 
nie sú vytvorené kritériá“, je v rozpore so znením štatútu OKZZŠ, v ktorom je uvedené:  
Článok 2., Poslanie , úlohy a právomoci komisie,  
odsek 4. Do kompetencií OKTZŠ spadá najmä rozhodovanie o: 
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bod g) formulácia znení kvalifikačných a nominačných kritérií v kategóriách telesne znevýhodnených 
športovcov pre všetky športy ZSL.  
Náplň činnosti komisie by mala byť splnená bez ohľadu na to, či sa v ZSL objavil športovec, ktorého 
sa to týka alebo nie. A zaradením sa skupiny zdravotne znevýhodnených športovcov do ZSL by malo 
zaväzovať jej funkcionárov k dodržiavaniu interných predpisov ZSL. 
 
Toto však môže byť diskutabilné, nakoľko sa OKZZŠ odvoláva na systém fungovania počas 
prechodného obdobia (spomenuté už vyššie, v texte). Takže je potrebné určit pre OKZZŠ priority. 
 
2. 
Ohľadne nominovania zdravotne znevýhodnených lyžiarov, ktoré uvádza podnetár vo svojom podnete, 
sme dostali nasledovné stanovisko OKZZŠ: 
 
„Nie je pravdou tvrdenie, že Laura Havrillová nikdy nepretekala. Laura v sezóne 2022/2023 absolvovala 
niekoľko kôl pohára ZSL v žiackej kategórií medzi zdravými športovcami. Niekoľko sezón sa 
pripravovala po boku skúsených pretekárov a pod dohľadom Reprezentačných trénerov. V sezóne 
2023/2024 si v prípravnej časti sezóny privodila zranenie dolnej končatiny, ktoré jej znemožnilo vo 
zvyšnej časti sezóny pretekať. Laura tak nemohla prirodzene splniť kritériá pre zaradenie do RD. Z tohto 
dôvodu Komisia jej zaradenie posudzovala individuálne, nakoľko sa jedná o vysoko perspektívnu 
pretekárku. 
 
Komisia rovnako pristupovala aj v prípade Viktórie Balážovej. Viktória je vzhľadom na svoje hendikep 
(úplne nevidiaca) v medzinárodnej konkurencii vysoko konkurencie schopná, nakoľko je aktuálne jediná 
bodujúca úplne nevidiaca pretekárka v štartovom poli a jej výkonnosť výrazne rastie. Rovnako ako Laura 
aj Viktória pôsobila pod dohľadom Reprezentačných trénerov. 
  
Nakoľko sa všetky parašporty v ZSL nachádzajú v prechodnom štvorročnom období tzv. "adaptácie", 
výkonnosť u oboch pretekárok rástla, ich perspektíva je po zhodnotení objektívnych dôvodov vysoká a 
aj na základe výsledkov z tréningového procesu z minimálne dvoch sezón komisia využila možnosť 
individuálneho posúdenia a odporučila VV zaradiť obe pretekárky do RD.  
Citujem Kvalifikačný predpis ZSL - informácia o prechodnom štvorročnom období: 
(V prechodnom štvorročnom období v rámci zastrešenia PARA alpského lyžovania pod ZSL podlieha 
zloženie RD FIS PARA schváleniu odbornej komisie zdravotne znevýhodnených športovcov)“  
 
– tu by som ako Kontrolór podotkol, že v prípade nominácie A. Krupu ako dôvod nenominovania uviedli 
neexistenciu nominačných kritérií, hoci v prípade para zjazdárok a ich nesplnenia kritérií uvádzajú, že 
ich navrhli do RD na základe subjektívnych presvedčení o ich prespektíve. 
 
Ad Petra Smaržová: „Uvedené tvrdenie (v podnete, pozn. Kontrolóra) považujeme za 
bezpredmetné. Petra Smaržová bola komisiou navrhnutá do Reprezentácie čase, kedy bola zároveň zo 
strany MCRaŠ SR zaradená na základe svojich výsledkov v predchádzajúcom období do TopTímu 
2024.  V priebehu leta 2024 bola na základe zavádzajúcich informácií a vysokej miery pričinenia trénera 
Vision Ski Clubu Žilina, pána Mareka Garaja z TopTímu vyradená a my sme toto rozhodnutie MCRaŠ 
SR nevedeli zvrátiť.  Jej zaradenie v Reprezentačnom družstve 2024/25 je dnes už je neaktuálne o čom 
svedčí aj skutočnosť, že dodnes nepodpísala štatút reprezentanta a teda budeme podávať návrh na jej 
vyradenie z reprezentácie.“ 
 
Z informácie uvedenej v poslednom odstavci vyplýva, že v podnete uvedená informácia o nominovaní 
športovkyne Petry Smaržovej je bezpredmetná. 
 

ZÁVER. 
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Na základe predložených dokumentov a zistených skutočností KRK-ZSL konštatuje, že OKZZŠ sa 
správa v nominačnom procese podľa dohody so Slovenským paralympijským výborom a k involvovaniu 
vlastných pravidiel do existujúcich pravidiel ZSL pristupuje pomaly. 
 
Pri kontrole na základe vyššie uvedeného podnetu boli zistené aj nedostatky pri návrhu o zaradenie do 
RD, ktorý predložila a pradkladá OKZZŠ na schválenie VV ZSL. Konktrétne: pri návrhoch para zjazdárok 
Laury Havrillovej a Viktórie Balážovej uvádza v návrhu splnené kritériá, hoci pretekárky kritériá splnené 
nemali.  
 
Tiež navrhujeme užšiu spoluprácu OKZZR, jej trénerov a funckionárov so sekciou Moderných disciplín 
ZSL.  
 
 
 
LEHOTA NA VYJADRENIE K ZISTENÝM NEDOSTATKOM. 
 
V zmysle § 14 ods. 9 písm. f) Zákona o športe KRK-ZSL sa môžu dotknuté strany vyjadriť do 14 dní od 
doručenia tejto správy. 
 
 
ODPORÚČANIA NA ODSTRÁNENIE IDENTIFIKOVANÝCH NEDOSTATKOV a  
LEHOTY NA SPLNENIE OPATRENÍ PRIJATÝCH NA NÁPRAVU NEDOSTATKOV  
 
V zmysle § 14 ods. 9 písm. f) Zákona o športe KRK-ZSL doporučuje Odbornej komisii zdravotne 
znevýhodnených športovcov so Sekciou moderných disciplín úrýchlené zapracovanie chýbajúcich 
predpisov a kritérií do už existujúcich predpisov ZSL a dôsledné vypracovávanie dokumentov pre 
rokovania VV ZSL.  
TERMÍN: do najbližšej Konferencie ZSL (doplnenie pravidiel). 
Zodpovední: OKZZŠ, sekcia MD a VV ZSL. 
 
Korektná príprava dokumentov pre rokovania VV ZSL. 
TERMÍN: Priebežne.  
Zodpovední: OKZZŠ, sekcia MD.  
 
 
 
Adresa pre zaslanie otázok a pripomienok: kontrolor@zsl.sk, sekretariat@zsl.sk 
 
 
V Bratislave dňa: 17. 11. 2024 
 
 
        Ing. Ivan Boledovič, v.r. 
                      Kontrolór a predseda KRK ZSL  
 
ROZDEĽOVNÍK:  
Zväz slovenského lyžovania / sekretariat@zsl.sk  
Ing. Radovan Cagala / radovan.cagala@zsl.sk 
Vision ski club / visionskiclub@gmail.com 
Martin Makovník / martin.makovník@zsl.sk 
Ján Jakubčo / jan.jakubco@zsl.sk 
Peter Bendik ml. / peterbendik1@gmail.com  
Členovia KRK ZSL 
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Prílohy:  1. Podnet od Vision ski club  


